
PARGAS STAD 

VÄLMÅENDEKOMMITTÈN  13.6.2023 kl. 15.30-17.30 

Plats:  Styrhytten, Stadshuset  

Närvarande:  Laaksonen Jeanette, ordförande 
Bergman Eeva, viceordförande 
Karlsson Svante 
Sihvonen Fredrika (deltog på distans) 
Granqvist Conny 
Fredriksson Merja (deltog på distans) 
Engström Sverker 
Wallin Mika 
Sahlgren Aki 
Luoma Mikaela 
Henriksson Carita 
Leppäkari Maria, Livskraftschef 
Hotanen Pia, sekreterare 

 
Öppnande av mötet  

Mötet öppnades av ordförande kl. 15.30. 
Ordförande informerade att PM:n nu finns på stadens hemsida. 

 
Tredje sektorn som stöd för välmåendet  
 

Kommunernas uppgift är att främja invånarnas hälsa, speciellt i förebyggande syfte. För att 
klara av detta behöver staden samarbeta med tredje sektorn, vilket fungerar bra i Pargas. 
Trots detta finns det skäl att fundera på hur man kunde stärka samarbetet ytterligare så att 
kommunen får hjälp i sitt välfärdsfrämjande uppdrag och tredje sektorns 
verksamhetsförutsättningar kan tryggas. Som grund för vidare diskussion berättar Jill 
Karlsson, föreningskoordinator på Kimitoön om sitt arbete, Maiju Lukkari, järjestötoiminnan 
asiantuntija på Varsinais-Suomen Lastensuojelujärjestöt ry presenterar VSLJ:s verksamhet 
och vad det kan betyda i Pargas och Ann-Sofie Isaksson, kulturchef i Pargas stad berättar om 
samarbetet med tredje sektorn inom kultur och fritid, bidrag. 

 
Kolmas sektori hyvinvoinnin tukena 
Kuntien tehtävänä on asukkaiden terveyden edistäminen, varsinkin ennaltaehkäisevästi. Tätä 
varten kaupungin on tehtävä yhteistyötä kolmannen sektorin kanssa, mikä toimii hyvin 
Paraisilla. Tästä huolimatta on syytä pohtia, miten yhteistyötä voitaisiin vahvistaa edelleen, 
jotta kunta saisi apua hyvinvoinnin edistämistehtävässään ja kolmannen sektorin 
toimintaedellytykset voitaisiin turvata. Keskustelun pohjaksi Kemiönsaaren 
yhdistyskoordinaattori Jill Karlsson kertoo työstään, Varsinais-Suomen Lastensuojelujärjestöt 
ry:n järjestötoiminnan asiantuntija Maiju Lukkari esittelee VSLJ:n toimintaa ja mitä se voi 
tarkoittaa Paraisilla ja Paraisten kaupungin kulttuuripäällikkö Ann-Sofie Isaksson kertoo 
kolmannen sektorin kanssa tehtävästä kulttuuri- ja vapaa-aikayhteistyöstä, avustuksista. 

 
Jill Karlsson berättade om projektet Föreningsdialogen i Kimitoöns kommun, se bilaga. 
Föreningskoordinatorn är detta år anställd 50 % för projektet och 50 % för Villa Lande. 
Projektfinansieringen tar slut vid årsskiftet 2023-2024 och efter det kommer uppgiften som 
föreningskoordinator (50 %) att bli en del av kommunens verksamhet. 
 
Maiju Lukkarinen berättade om sin uppgift som koordinator för barnskyddsorganisationer 
och föreningar, se bilaga. Lukkarinen poängterade att organisationerna och föreningarna 
kompletterar den offentliga sektorn bra och har en hel del specialkunnande. Tredje sektorn 



och organisationerna saknar ofta egna utrymmen, vilket är viktigt att ta i beaktande med 
tanke på implementering av verksamhet och samarbete med kommunen. 

 
Ann-Sofie (Fia) Isaksson, kulturchef i Pargas stad, informerade om understöd som kan sökas 
inom kultur- och fritidsverksamheten samt om stadens samarbete med tredje sektorn.  
Tillsvidare finns inga understöd till föreningar som inte direkt har kultur- eller 
idrottsverksamhet, t.ex. byaföreningar, Röda Korset, Mannerheims Barnskyddsförbund etc. 
 
Välmåendekommittén diskuterade om hur staden kunde stärka samarbetet och trygga tredje 
sektorns verksamhetsförutsättningar. 
 

• Pargas stads behov och möjlighet för ett motsvarande föreningsprojekt som på 
Kimitoön. Koordinatorn för välfärdsfrågor informerade om att möjligheter för 
finansiering för ett dylikt projekt utreds. 

• Kulturchefen berättade om en föreningsträff som kommer att ordnas hösten 2023, 
där man bland annat kunde diskutera behovet av ett föreningsråd i Pargas. 

• Kommittén undrade om staden kunde ansvara för ett föreningsråd? 

• Kommittén undrade också hur föreningarna får veta om stadens service?  

• Kommittén funderade också hur man kunde fånga upp personer inom 4:e sektorn 
(korta projekt) och på vems ansvar det är? 

• Kommittén tyckte det skulle vara bra med lista över alla föreningar i Pargas.  
 

Instyrning Livskraftsektorn ska fortsätta utreda möjligheterna till ett projekt som kunde ha som mål att 
stärka samarbetet mellan staden och tredje sektorn samt trygga tredje sektorns 
verksamhetsförutsättningar. 

 
Området vid Pajbacka är i aktiv användning av invånare i alla åldrar. Området är dammigt och 
trafiksäkerheten så gott som obefintlig och behöver åtgärdas snarast. 

 
Kulturvälmåendeplanen i Pargas stad / Paraisten kaupungin kulttuurihyvinvointisuunnitelma 
 

Kulturchefen Fia Isaksson informerade om stadens Kulturvälmåendeplan, kultur och konst för 
välmående, se bilaga. 
 
Diskussion: 

• Hur få ut info om allt vad som görs i vår stad. Gemensamt ansvar, staden och 
organisationer/föreningar. 

• Kunde staden ha digitala anslagstavlor?  

• Samarbete med Varha viktigt t.ex. kring olika teman. Ensamhet kunde tex vara ett 
gemensamt tema för Varha, staden och tredje sektorn.  

• Hur ska staden stöda föreningarnas arbete. Viktigt att de får bibehålla sin 
suveränitet.  

 
Övrig diskussion: 

• Varhas verksamhet fungerar inte för den ”vanliga” invånaren. Vad kan staden göra? 
Denna diskussion fortsätter på nästa möte. 

• Vad är välmåendekommitténs roll i framtiden? Välmåendekommitténs fortsättning är 
ytterst viktig. Denna diskussion fortsätter på nästa möte. 

 
Aktuellt (nästa möte) /Ajankohtaista  
 

Information från Livskraftsutskottet, information om vad som är aktuellt inom Varha. 
Informaatiota elinvoimavaliokunnasta, Varhan ajankohtaiset asiat. 

 
 



Frågor och funderingar från fältet / Kysymyksiä ja pohdintoja kentältä (nästa möte) 
 

Nästa möte hålls 22.8.2023 kl. 15.30-17.30. 
 

 _________________________ _________________________ 
 Jeanette Laaksonen, ordförande Pia Hotanen, sekreterare 

 
 

 


